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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo 6. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 1. marca 2023 

(volebné obdobie 2022 – 2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V úvode rokovania bolo prezentovaných 21 starostov a 

Rada starostov bola uznášaniaschopná.  
 Privítala zástupcu riaditeľa Richarda Dlhého.  

Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtala sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú doplniť alebo meniť. Uviedla, že 
v bode Rôzne bude p. Vrchota informovať čo je nové v komisii pre deľbu kompetencií. 
Do programu rokovania navrhla doplniť bod č. 1/1 s názvom Informácia 
o pripravovanom návrhu programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023. Zo strany 
starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, dala hlasovať o predloženom 
programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 21, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že program Rady starostov si schválili. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: PhDr. Dominik Babušík a Ing. Daniel Petrík 

- - - 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Predniesla procedurálny návrh, aby dnes v rámci bodu 

č. 1 rokovali zrýchleným spôsobom, tzn., aby diskusiu a aj hlasovanie prebehlo pri 
niektorých bodoch spoločne.  

 Starostovia súhlasili.  
- - - 

 
Bod č. 1 
Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 22.02.2023, zaradené 
na najbližšie zasadnutie MZ  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V zmysle predneseného procedurálneho návrhu otvorila 

spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 
1. Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XXXI. zasadnutia MZ 

dňa 08.09.2022 do V. mimoriadneho zasadnutia MZ dňa 30.12.2022 
2. Územný plán zóny „Košice – Tlačiarne“ 
3. Územný plán zóny „IBV ulica Ku mlynu, Košice – Šaca“ 
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4. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
5. Usporiadanie niektorých vzťahov súvisiacich s prevádzkovaním parkoviska pred 

areálom Zoologickej záhrady Košice 
6. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 193 o dočasnom parkovaní motorových 

vozidiel na parkovisku pred areálom Zoologickej záhrady Košice 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že ku všetkým bodom sa uskutočnilo 

stretnutie, na ktorom odborný zamestnanci z Útvaru hlavného architekta odprezentovali 
jednotlivé body poslancom mesta. 

 Zo strany členov RS žiadne podnety a ani pripomienky neodzneli, preto spoločnú 
rozpravu uzavrela a predniesla návrh na uznesenie:  Rada starostov v Košiciach 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu materiály pod bodmi 1 až 6. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
 
Bod č. 7 
Návrh VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom 
území mesta Košice 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: K danému bodu sa uskutočnilo viacero stretnutí 

a posledné bolo včera na dopravnej komisii, kde sme sa viacerí poslanci stretli. Pán 
primátor spomínal, že predmetný návrh VZN súvisí so stratégiou dopravy a medzi 
základné zmeny patrí, že sa zavádza bonusová karta, ktorá bude mať pre Košičanov 
s trvalým pobytom v meste význam v zmysle, že si budú môcť uplatňovať zľavy. 
Zároveň návrh VZN upravuje výška rezidentských kariet a abonentných kariet. Cena za 
prvú kartu ostáva nezmenená, menia sa ceny pri druhej a tretej karte. Ďalej sa menia 
lokality – zóny, teda ich pomenovanie. Zásadnou zmenou je, že za parkovanie by sa 
platilo aj cez víkend. Cena za parkovanie v centrálnej mestskej zóne (CMZ) sa navrhuje 
na úrovni 45 centov pre Košičana s uplatnením si zľavy na bonusovú kartu. V ďalších 
lokalitách sa navrhuje z pôvodného eura o 30 centov navýšenie v rámci uplatnenia 
bonusovej karty. A potom v lokalitách, kde sa v súčasnosti platí 50 centov sa navyšuje 
o 15 centov. Bonusová karta sa pre Košičanov do konca tohto roka bude vydávať 
bezplatne. Je to virtuálna karta. Cena v budúcom roku už bude 5 Eur a vydávať sa bude 
na 2 roky. Rezidentské a abonentné karty sa vydávajú na jeden rok. Podnájomca môže 
využívať abonentnú kartu. Prevádzkový poriadok by mal začať platiť od 30. júla a VZN 
od 1. novembra 2023. Pripomienky sa môžu dávať do 6.3.2023. Pre mestské časti sa vo 
VZN zavádza pojem dočasné rezidentské lokality s označením písmena C. Ide 
o zavádzanie možnosti, aby sa do ďalších rokov to rezidentné parkovanie riešilo 
v mestských častiach. Dodala, že ako vedia, počet Košičanov v meste poklesol 
a momentálne je v meste 229 tis. obyvateľov, čo predstavuje fluktuáciu, lebo ľudia sa 
neprihlasujú na trvalé pobyty, čo v prepočte znamená úbytok na podielových daniach 
o 6 mil. Eur. Požiadala gestora materiálu, aby bližšie informoval starostov k danému 
návrhu VZN. 
 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Tak, ako už bolo povedané, daný návrh VZN je 
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v pripomienkovom konaní. Všetky pripomienky budú spracované a predložené členom 
mestského zastupiteľstva a budú aj zverejnené. Stručne spomenul, prečo sa predkladá 
nový návrh VZN – v septembri minulého roku bola schválená aktualizovaná stratégia 
dopravy a dopravných stavieb, ktorá naznačila, akým spôsobom by sa mala regulácia 
parkovania uberať a v tomto duchu stratégie ide aj návrh VZN. V prípade, že niektorá 
lokalita sa stane relevantnou rezidentskou lokalitou, vždy sa bude musieť VZN otvoriť. 
Zavedený pojem dočasné rezidentské lokality v danej chvíli nemajú nejaký regulačný 
význam, ale sa tak trochu využíva tá situácia, ktorá nastala v dôsledku chodníkovej 
novely, že do budúcnosti parkovanie na chodníkoch bude dovolené len v prípade 
vyznačenia dopravnou značkou. Cieľom návrhu je aj trochu vyčistiť pojmy, ktoré 
doteraz tam boli a po novom už rezidentom je výlučne len osoba s trvalým pobytom a 
všetky iné osoby považujú za abonentov. A samozrejme, potom už je vecou regulácie 
do akej miery otvoria nožnice pre abonentov. VZN vytvára legislatívny priestor 
pre ďalší postup.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala p. Kasterka, ktorý bol na Rade starostov 

prítomný, aby povedal, ktorú mestskú časť zastupuje.  
 
p. Kasterko – Uviedol, že nezastupuje momentálne žiadnu mestskú časť, ale na rokovanie RS 

bol pozvaný pánom primátorom a očakával, že pán primátor bude prítomný na rokovaní 
a povie členom RS, prečo je tu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nakoľko je rokovanie Rady starostov neverejné, 

požiadala p. Kasterka, aby opustil rokovaciu miestnosť a počkal na príchod pána 
primátora, aby bol dodržaný rokovací poriadok.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že osobne mu vadí spoplatnenie 

parkovania počas soboty a nedele a tom sa musia rozprávať. A v okolitých mestách a aj 
v zahraničných pokiaľ vie, tak nedeľu spoplatnenú nemajú. Pravdepodobne bude 
predložený nejaký pozmeňujúci návrh, čo sa týka sadzby 3 Eur. A ku regulovaniu 
parkovania v MČ uviedol, že správcom parkovania je mesto Košice, čiže starosta ak 
bude mať záujem tak s mestom to dotiahnu až do konca, teda nebude to čisto na 
pleciach malých MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Privítala na rokovaní pána primátora mesta Košice. 
 
p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Uviedol, že ani jedno slovenské mesto nevyberá cez 

víkend poplatky za parkovanie.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala p. primátora o uvedenie informácií 

ku predmetnému materiálu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Informoval členov Rady starostov, že pán Kasterko získal od 

neho mandát, ako poverený zástupca na to, aby integroval vzťahy medzi primátorom 
mesta, mestom Košice a mestskými časťami. Poprosil starostov, aby p. Kasterka 
považovali za človeka, ktorý má, ak existujú nejaké napätia, tie napätia zmierniť, 
anulovať. Jeho funkcia sa vzťahuje aj na riešenia a uľahčenie práce starostom 
jednotlivých mestských častí, ktorí vybavujú na magistráte rôzne žiadostí, dokumenty, 
pečiatky a pod.. Zároveň dostal aj poverenie zúčastňovať sa komisiách pri MZ. Dodal, 
že inšpiroval sa primátorom a modelom, ktorý funguje v hlavnom meste u p. primátora 
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Matúša Valla. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Áno, teší sa a hneď s p. Kasterkom bude veci 

riešiť, napr. aj tú, že prečo za 2 roky nedostal ešte odpoveď z majetkového referátu ku 
rigolom za Viedenskou ulicou.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Do diskusie sa nikto neprihlásil, rozpravu ukončila 

a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému 
zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať podľa predloženého návrhu materiál „Návrh 
VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území 
mesta Košice“. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 3 - za: 22, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
 

Bod č. 1/1 
Informácia o pripravovanom návrhu programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala p. primátora o uvedenie materiálu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prvý návrh rozpočtu, s ktorým pracovali vznikol v závere 

novembra a 6. decembra bol publikovaný členom mestskej rady. Tento rozpočet mal 
schodok na úrovni 7,5 mil. Eur. Od januára tohto roku sa stretávala finančná komisia, na 
ktorej sa poslanci stretávali a rokovali o jednotlivých kapitolách. A vo finále nastalo to, 
že výdavky sa rozbujneli a neubudlo z nich. Finančná komisia i napriek tomuto faktu 
zmysel mala, pretože tí poslanci, ktorí sú v poslaneckých laviciach ako prváčikovia, 
bolo im vysvetlené, aké sú väzby a ako vznikajú niektoré veci a ako sa na rozpočet treba 
pozerať. Včera sa udialo to, že keď materiál - rozpočet sa včera zasielal, ktorý pripravilo 
na základe požiadaviek oddelenie rozpočtu, spôsobilo, že schodok je na úrovni 
18.593.000 Eur. Všetky požiadavky sú spísané. Vysvetlil, prečo je v príjmovej časti 
navýšená suma v daňových príjmoch o 2,7 milióna Eur. Dodal, že to súvisí s 2 
prognózami, a to s prognózou ministerstva financií, ktorá hovorí, že mesto Košice bude 
mať menej peňazí, približne o 100 tis. Eur za celý rok. A druhá prognóza inštitúcie 
Rady pre rozpočtovú zodpovednosť hovorí, že pre mesto Košice to bude plus 2,7 
milióna. Kolegyniam z nekomického oddelenia dal osobne pokyn, aby rozpočet 
pripravili tak, že sa pôjde podľa vyššieho návrhu. Skonštatoval tiež, že vo výdavkovej 
časti sa musí škrtnúť takmer 19 mil. Eur. Rozpočet ráta aj s tým, že v rámci rezervy, 
ktorá vznikne, ak sa urobí záverečný účet, tak tá už je v návrhu zapracovaná.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila rozpravu k danému bodu. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Aj zlý rozpočet je lepší ako 1/12 výdavkov, 

preto navrhol, aby tento návrh rozpočtu bol predložený na schválenie na najbližšie 
mestské zastupiteľstvo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Zo zákona nie je možné predložiť na schválenie schodkový 

rozpočet. Rozpočet musí byť vždy vyrovnaný a preto sa musia vysporiadať s tým. 
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Spomenul úver na úrovni 8,6 milióna Eur, ktorý by predstavoval riešenie. Je to úver, 
ktorý sa týka eurofondových projektov. Potrebujú získať na nich krytie. Sú to rozrobené 
projekty a musia sa s nimi okamžite vysporiadať. V prípade, že ak ich robiť nechcú, 
musia byť ukončené s tým, že peniaze sa musia vrátiť. Týmto úverom sa dosiahne to, že 
schodok už bude predstavovať 9,9 mil. Eur. Samozrejme mesto rátalo aj s peniazmi od 
MIRRI, čo sa týka utečencov. Dnes je ale jasné, že prijímateľom výzvy budú mestské 
časti. Týka sa to aj hlavného mesta. Nejaký kompromis a to riešenie spoločne musia 
nájsť, len tých premenných do toho rozpočtu stále a stále veľa vstupuje.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala sa p. primátorovi za vysvetlenie. 
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Reagovala na p. primátora a uviedla, že v 

kapitálových výdavkov stále nevidí v programe číslo 2 Mesto kultúry a športu, finančnú 
dotáciu pri spoluúčasti zastrešenia strechy klziska na Alejovej ulici. Suma to je 240 tis. 
Eur. 

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Na margo toho uviedla, že uznesenie MZ je platné a malo 

by sa plniť. Inak prokurátora môže mať prácu v tejto veci. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Mal 3 otázky. Prvá – majú v programe 7 Účelové 

dotácie pre mestské časti počítať s nulou? Druhá - daň za rozvoj za minulý rok bola 
vybratá, požiadal o aktuálnejšie čísla, ako tie, ktoré MČ dostali v polovici decembra 
minulého roku, aby si vedeli v rámci svojich rozpočtov nastaviť presnejšiu sumu. A tak 
isto sa to týka aj dane za psov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Ténaia a uviedol, že čo sa týka dani za rozvoj, 

nechá čísla aktualizovať a táto informácia sa starostom zašle. Čo sa týka 
verejnoprospešných činností, požiadal, aby dali číslo a pôjde to do zastupiteľstva ako 
informácia. Dodal, že naozaj v tejto chvíli je tam v rozpočte nula. Magistrát ráta, že na 
mestské časti prídu nejaké peniaze z pohľadu ukrajinskej výzvy. Ide o sumu 6,5 mil. 
Eur. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo sa týka výzvy ohľadne utečencov, Rada starostov 

model našla, ktorý by vyhovoval väčšine, teda aj malým MČ.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, dokedy vie mesto fungovať 

v provizóriu? A ďalej ho zaujíma, že keď sa rozprávajú o eurofondoch, či toto nie je 
podmienené schválením rozpočtu? Ozaj ho zaujíma, aký ma mesto postoj a záujem na 
schválení rozpočtu. Dodal, že s číslami sa stále dá manipulovať v rozpočte, ale nehrozí 
mestu nejaký problém, čo sa týka provizória? Veď to má byť krátkodobé riešenie, lebo 
má strach, či do polroka rozpočet mesta bude schválený.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Liptovský Mikuláš bol v provizóriu niekoľko rokov a čerpal 

eurofondy. Ak sa dohodnú že, eurofondy budú čerpať a úver zoberú, samozrejme 
odľahčuje to rozpočet a budú vedieť začať nastavovať procesy. Vyjadril sa aj k téme, 
ktorá sa týka odborov a ich vyjednávania ku kolektívnej zmluve.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ak na MZ má byť schvaľovanie úveru vo 
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výške 8,6 milióna Eur a ku dnešnému dňu nemajú rozpočet, ku ktorému nie sú ani len 
priblížení, podľa jeho názoru ťažko sa bude úver schvaľovať. V tejto chvíli sa ani nevie 
k tomu vyjadriť. Je presvedčený, že prvým krokom by mal byť bežný rozpočet 
vyrovnaný. Toto by sa malo vyriešiť. A schodok 10 miliónov, ktorý vychádza po 
schválení tohto úveru, aby sa na to pozreli v rámci kapitálových výdavkov, kde je 45 
mil. a tie navrhuje dať na 35 mil. Eur a dosiahnu tým to, že bežný rozpočet pokryje to, 
čo chce každý a pri ponížení kapitálových výdavkov o spomínaných 10 mil. Eur 
dosiahnu vyrovnaný rozpočet. Toto vidí ako cestu pre riešenie zostavenia rozpočtu a pre 
jeho schválenie.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Podstatnú časť kapitálových výdavkov ani nestihnú 

zrealizovať, pretože to sú plánované výdavky. Opýtala sa p. primátora, či 45 mil. Eur 
bude do 31.12. minutých? Lebo vždy je to tak, že tie aktivity sa presúvajú do ďalšieho 
roka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že v predloženom materiáli, ktorý hovorí o projektoch, 

sa uvádzajú projekty v celkovom čísle 62, ktoré musia byť ukončené v tomto roku, lebo 
buď sú naviazané na eurofondy alebo na dotácie od štátu. V tomto rozpočte nenájdu 
žiadny nový investičný projekt.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Nespochybňuje zámery mesta, čo sa týka 

investícií, ale treba pripravenú tabuľku ku projektom rozposlať nielen členom MR, ale 
aj poslancom MZ a starostom, aby ju videli a vedeli sa na ňu pozrieť. Dodal, že 
v januári, resp. vo februári keď sa bavili o rozpočte, bol bežný rozpočet prebytok 5,8 
mil., kedy bolo povedané p. Kažimírovou, že týmto prebytkom sa ide zaplatiť úver vo 
výške 5,1 mil. Eur a teraz je to suma mínus 4 mil. Eur. Opýtal sa, že z čoho sa ide 
zaplatiť splátka úveru? Lebo bolo povedané, že len z bežných sa to môže zaplatiť. 
A dodal, že momentálne nemajú ani na splátku úveru. 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Nakoľko sa bavia o celkovom rozpočte mesta, došlo 

k navýšeniu sumy pretože sa tam zaradili veci, ktoré odznievali na finančných 
komisiách. A to, že zrazu z plus 5 mil. Eur je mínus 4 mil. Eur bolo už p. primátorom 
povedané, že sa to dotýka DPMK, mzdy magistrátu a ďalšie položky. Čo sa týka 
kapitálového rozpočtu a čerpania úveru vo vzťahu prebiehajúcim a pripravovaným 
eurofondovým a dotačných projektov, materiál pripravili tak, aby korešpondoval 
s pôvodným materiálom. Dodal, že materiál týkajúci sa tabuľky s investičnými 
projektmi bude zaslaný starostom. Ide o dobiehajúce projekty a tiež sú tam veci, ktoré 
súvisia s projektovými dokumentáciami, ktoré ak toho roku nezačnú pripravovať, 
nebudú môcť alokované prostriedky čerpať.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Áno, je ideálne sa stretnúť a prejsť položku po položke, 

aby bolo každému zrejmé, o čom materiál je.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala starostov, aby sa pozreli na link, v ktorom im 

boli zaslané materiály na dnešné rokovanie Rady starostov, kde by mali nájsť 
predmetnú tabuľku ohľadne projektov. Ide o bod č. 22. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Skonštatoval, že očakával, že na dnešnej RS sa 
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budú baviť o vyrovnanom rozpočte mesta. Ale pritom im bol na stôl predložený 
problém, ktorý nevie, akým spôsobom sa vyrieši. Opýtal sa preto, či vie mesto na 
mestskom zastupiteľstve 14. marca predložiť na schválenie vyrovnaný rozpočet? Alebo 
sa majú pripravovať na to, že rozpočet v marci schválený nebude? A bez toho, aby si 
všetci nepovedali, že chcú zo svojich nárokov poľaviť a uskromniť, tak rozpočet 
nezostavia. Jeho názor je ten, že si majú povedať to, že prioritou má byť tento rok 
prežiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Balčíka a uviedol, že nie je možné 14. marca 

rozpočet do MZ predložiť. A nie je to len o schodku, ale aj z objektívnych dôvodov. 
A tak, ako už to niekoľkokrát povedal, že v deň, keď vznikne dohoda, zvolá 
mimoriadne mestské zastupiteľstvo. Rozpočet pred schválením musí byť v zmysle 
zákona 15 dní zverejnený.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala sa p. primátorovi za povedané informácie 

a rozpravu k danému bodu ukončila. Predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov 
v Košiciach berie na vedomie informatívnu správu o pripravovanom návrhu 
programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 4 - za: 16, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
 
Body č. 8, 9, 10 a 11 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 

č. 8 Návrh na zrušenie VZN mesta Košice č. 173 o pravidlách času predaja v obchode 
a času prevádzky služieb na území mesta Košice   
č. 9 Návrh VZN mesta Košice Určenie názvu ulice „Ulica Stará sečovská cesta“ 
č. 10 Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 231 o určení výšky finančných 
prostriedkov na mzdy a prevádzku základných umeleckých škôl, jazykových škôl, 
materských škôl a školských zariadení 
č. 11 Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 212 o 
poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta Košice a 
určovaní úhrad za ich poskytovanie (Nariadenie o úhradách za sociálne služby) 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Zo strany členov RS žiadne pripomienky a ani podnety 
neodzneli, preto rozpravu uzavrela a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov 
v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 
podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 8, 9, 10 a 11. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 5 - za: 21, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
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Body č. 12 až 17 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 

č. 12 Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti TEPELNÉ 
HOSPODÁRSTVO spoločnosť s ručením obmedzeným Košice 
č. 13 Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Mestské lesy Košice 
a. s. 
č. 14 Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – 
plnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. 
decembra 2019 
č. 15 Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov - plnenie uznesení Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach 
č. 16 Zmena členov štatutárnych a kontrolných orgánov vo vybraných obchodných 
spoločnostiach s majetkovou účasťou Mesta Košice a zmena členov správnych a 
dozorných rád v ďalších právnických osobách zriadených alebo založených Mestom 
Košice 
č. 17 Personálne obsadenie komisií Mestského zastupiteľstva v Košiciach a zmeny 
obsahových náplní niektorých komisií 
 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: V predchádzajúcom súbore bodov nestihol 
zareagovať, preto sa opýtal prítomných starostov, či majú už vyvesený návrh VZN 
(VZN č. 173 – bod č. 8), nakoľko dnes je posledný termín na to, aby to bolo účinné od 
1. apríla.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Uviedla, že ten, kto to schválené nemá, je potrené aby 

MČ mala vlastné. Sú to legislatívne procesy. Pred ôsmimi mesiacmi bolo prijaté 
uznesenie MZ, že MČ si to upravia legislatívnym postupom, ktorý bol definovaný, ako 
majú MČ postupovať. Úrady MČ, resp. starosta mal dostatočný čas a priestor si to 
upraviť.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dohodlo sa to tak, že MČ od 1.4. budú mať VZN prijaté 

na svojom území.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Objasnil situáciu, že pred štyrmi rokmi došlo 

k úprave na mestských častiach s tým, že MČ si určovali prevádzkové hodiny. Potom 
bolo zastupiteľstvom schválené, že sa zrušia všetky VZN na MČ a pôjde to na mesto 
Košice, lebo vtedy bol argument, že mesto Košice vie lepšie odolať tlakom na 
machrovanie s otváracími hodinami. A na zastupiteľstve v septembri 2022 sa schválil už 
zámer, že bude mestské VZN zrušené a schválila sa zmena štatútu, ktorá hovorí, že od 
1. 4. so MČ schvália vlastné VZN. Čiže len doťahujú proces, ktorý bol schválený. 
Dodal, že od septembra mali mestské časti informáciu, že sa majú pripravovať na to. 
Myslí si, že ak to nebudú mať od 1.4., že sa nič nestane a budú mať VZN napr. od 3.4.. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Presne tak, nič sa nestane a budú si ho schvaľovať v čase, 

kedy budú mať miestne zastupiteľstvo. 
Opýtala sa starostov, či k otvorenej rozprave v rámci bodov č. 12 až 17 sú nejaké 
pripomienky. Zo strany starostov neodzneli žiadne, preto spoločnú rozpravu uzavrela 
a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému 
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zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály 
pod bodmi č. 12, 13, 14, 15, 16 a 17. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 6 - za: 21, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 

 
 

Body č. 18 až 21 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 

č. 18 Dodatok č. 7 k Tarife DPMK, a. s. pre mestskú hromadnú dopravu s účinnosťou 
od 01.04.2023 
č. 19 Stanovenie výšky nájmu v obecných a hybridných bytoch v majetku mesta 
Košice 
č. 20 Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie dotácie - Fond na podporu 
športu, Výzva: Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry pre 
projekt: „MODERNIZÁCIA ATLETICKÉHO OVÁLU A VYBUDOVANIE 
IHRISKA PRE MALÝ FUTBAL PRI ZŠ STAROZAGORSKÁ 8, KOŠICE“ 
č. 21 Informácia o príprave podania Žiadostí o poskytnutí príspevku mechanizmu – 
Plán Obnovy, v rámci plánovanej výzvy: Výstavba, stavebné úpravy alebo 
rekonštrukcia cyklistickej infraštruktúry 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky a ani 
podnety, preto spoločnú rozpravu uzavrela a predniesla návrh na uznesenie: Rada 
starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a 
schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 18, 19, 20 a 21. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 7 - za: 20, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
 
Bod č. 22 
Schválenie úveru pre dofinancovanie a prípravu projektov z fondov EÚ 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala p. Dlhého o podanie informácií, že o akú výšku 

úveru pôjde a nakoľko v súčasnosti ešte nie je schválený rozpočet, otvára to rôzne 
diskutabilné otázky, či nejde o porušenie finančných disciplín. Bude sa zvyšovať dlhová 
služba mesta a teda aké čerpanie bude z finančných prostriedkov?  

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Uviedol, že čisto teoreticky zobrať úver možné je, ale 

prakticky by bolo žiadúce, aby bol veľmi rýchlo schválený aj rozpočet. Teda nemal by 
byť schválený iba úver a do konca roka by boli v rozpočtovom provizóriu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A čo ak rozpočet schválený nebude ani o mesiac? 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Ak by nebol schválený mesiac až mesiac a pol, nie je to 
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porušenie rozpočtových pravidiel.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Opýtala sa v akej výške sa bude úver brať? 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: V čiastke 8,6 mil. Eur.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Môže povedať, že sleduje diania na Slovensku 

a nepamätá si, aby v akejkoľvek obci poslanci predkladali na schválenie rozpočet. Vždy 
to je tak, že štatutár na úrade pripraví návrh a ho predloží na schválenie. A tým, že na 
seba nabaľujú záväzky, dostali sa do situácie, ktorú spomenul aj p. Krcho, že 45 mil. 
stoja projekty. A naviazané projekty v xy počte zo strany mesta sa tvrdí, že nie je cesty 
von. Ale podľa jeho názoru, tá cesta je, lebo buď rapídne navýšia príjmy alebo rapídne 
sa znížia výdavky. Poznamenal, že faktom je, že mesto už malo návrh rozpočtu na 
zasadnutie MZ predložiť.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala p. Dlhého, aby ukázal návrh uznesenia, ktorý 

bude predložený na mestské zastupiteľstvo.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Treba si povedať, že zámerom de facto je to, že 

budú schvaľovať to, či chcú alebo nechcú úver. A tiež je fajn, že nové projekty už 
nezačínajú, lebo už je 40 rozbehnutých a je problém ich vyfinancovať. Opýtal sa k 
úveru, že akým spôsobom to navýši dlhovú službu mesta a tiež by rád vedel, akým 
spôsobom to zvýši celkovú zadlženosť a aké sú potom vyhliadky do budúcna, čo sa týka 
možností riešenia schodku rozpočtu úvermi? 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keďže pozerala na návrh uznesenia, nie je to len zámer, 

ale už aj schválenie úveru na sumu 8,6 milióna Eur. 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Možno by bolo vhodné ešte raz sa stretnúť a porozprávať 

sa ku kapitálovým výdavkom tak, ako sa to urobilo na finančnej komisii, aby si povedali 
aj aká je realita a aké sú možností. Predstavil návrh uznesenia MZ, ktorý hovorí o krytí 
kapitálových výdavkov. K tomuto materiálu sa vyjadrí aj hlavný kontrolór 
prostredníctvom svojej správy a táto správa bude súčasťou predloženého materiálu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Na akú dlhú dobu sa úver bude schvaľovať? Aké dlhé 

bude splácanie? A ak sa úver vo výške 8,6 mil. schváli, bolo spomínané, že ešte MIRRI, 
resp. riadiaci orgán vráti finančné prostriedky a tým pádom to je kontokorent a sa banke 
tieto fin. prostriedky vrátia. Príde teda mestu za uznané neoprávnené výdavky a za 
indexáciu pri Slaneckej ceste späť 4 až 5 mil.? A potom môžu tým pádom počítať 
s finančnými prostriedkami na krytie ďalších kapitálových výdavkov? Kde lietajú? Kde 
sú skryté? 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Ak sa podarí získať tieto dodatočné zdroje o to bude nižšia 

potreba čerpať úver a potom môžu hovoriť o použití týchto výdavkov pre ďalšie 
projekty. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale momentálne nie sú tieto peniaze niekde zapracované? 

Nepočíta sa s nimi fiktívne? 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: V tabuľke je stĺpec označený červenou farbou a ten hovorí, 



11 
 

v akej sume môžu získať a pracujú na tom, aby peniaze získali.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Hovoril o návrhu rozpočtu a o programe 

5, podprogram 2 dobudovanie, rekonštrukcia dopravnej komunikačnej siete, 
cyklodopravy a pešej dopravy, a požiadal p. Dlhého o vysvetlenie, že keď spolu na 
konci februára sedeli, boli tam sumy, ktoré sú teraz (dnes) v návrhu navýšené 
v celkovom čísle zo 63 tis. na 1,2 mil. Eur. Nárast v doprave na kapitálových 
výdavkoch je o 14 mil. Eur. To vo februári nevedeli, že tieto peniaze sa tam nedali? To 
sú štátne peniaze? 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Na finančnej komisii vo výdavkoch hovorili o rozdiely 

medzi príjmami a výdavkami. Čiže tam nebol výdavok, ako taký, ale bol tam rozdiel 
medzi príjmom, ktorý mesto má z dotácie z EÚ fondov a výdavkom, ktorý je reálnym. 
Teraz finančné oddelenie do tohto materiálu už dalo sumy do príjmov a výdavkov.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ukončila rozpravu k bodu 22 a predniesla návrh na 

uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach 
prerokovať podľa predloženého návrhu materiál „Schválenie úveru pre dofinancovanie 
a prípravu projektov z fondov EÚ“.  

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 8 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
 
Body č. 23 až 69 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 

č. 23 Memorandum o porozumení UNICEF, 
č. 24 Memorandá o spolupráci v roku 2023 medzi mestom Košice a partnermi  v 
oblasti organizácie významných športových medzinárodných podujatí: Majstrovstvá 
sveta veteránov v orientačnom behu, Medzinárodné cyklistické preteky okolo 
Slovenska, 100. ročník Medzinárodného maratónu mieru, 
č. 25 Návrh na zmeny zástupcov zriaďovateľa v radách škôl a školských zariadení, v 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice, 
č. 26 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Centra voľného času, 
Orgovánová 5, Košice, 
č. 27 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Materskej školy, Galaktická 
11, Košice 
č. 28 Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Nám. L. Novomeského 2v 
Košiciach a zmena jeho účelového určenia, 
č. 29 Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – 
Park mládeže, 
č. 30 Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – 
Užhorodská, 
č. 31 Komplex Historická radnica – zmena - zverenie do správy príspevkovej 
organizácie K 13 – Košické kultúrne centrá, 
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č. 32 ENJOY THE RIDE, o.z.- predĺženie doby nájmu - k. ú. Grunt –„Dirty park 
Drábová/ Freestyle Academy“, 
č. 33 Objekt bývalého kina Družba – plnenie nájomnej zmluvy – 2022, 
č. 34 Majetkovoprávne vysporiadanie pozemkov v k. ú. Šebastovce a k. ú. Barca za 
účelom realizácie „Cyklistickej cestičky Barca – Šebastovce“, 
č. 35 Prenájom pozemkov, časti parciel v k. ú. Južné Mesto pre obchodnú spoločnosť 
Regnum Košice s.r.o. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 36 Prenájom častí pozemkov parc. č. 4159/4, 4422/1,4,5, 4440/2 v k. ú. Jazero pre 
MČ Košice – Nad jazerom za účelom realizácie stavby „Verejné osvetlenie na 
Dneperskej a Levočskej ul. v Košiciach“ z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 37 Prenájom pozemkov v k. ú. Severné mesto pre žiadateľa Ústredný kontrolný a 
skúšobný ústav poľnohospodársky za účelom majetkovoprávneho vysporiadania 
areálu z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 38 Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov v športovom areáli na Bruselskej ulici pre MČ Košice – 
Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 39 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú 
spoločnosť Olšanka spol. s r.o. na poľnohospodárske účely, 
č. 40 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľubicu 
Pelegrinovú v k. ú. Krásna na poľnohospodárske účely, 
č. 41 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Pavla Pelegrina 
v k. ú. Krásna na poľnohospodárske účely, 
č. 42 Prenájom pozemku C KN parc. č. 5159 v k. ú. Krásna pre MČ Košice – Krásna 
za účelom rozšírenia komunikácie v križovatke ulíc Smutná – Horná – Vyšný dvor – 
Adamova, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 43 Prenájom častí pozemkov pre MČ Košice – Krásna za účelom vybudovania 
chodníkov na Ukrajinskej a Mozartovej ulici, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 44 Prenájom pozemku v k. ú. Terasa pre vlastníkov priľahlých garáží za účelom 
opravy medzigarážového priestoru a jeho následnej údržby na vlastné náklady na 
Ružovej ulici z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 45 Prenájom pozemku v k. ú. Košická Nová Ves za účelom realizácie stavby: 
„Zdoba – hrubé terénne úpravy“ pre VEDOS Kechnec s. r. o. z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa, 
č. 46 Prenájom pozemku v k. ú. Huštáky za účelom vybudovania cestného telesa a 
uloženia inžinierskych sietí na Husárskej ul. v rámci stavby „Bytový dom Huštáky“ 
pre Rezidencia HUŠTÁKY, s.r.o. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 47 Prevod nehnuteľnosti – meštiansky dom Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v 
k. ú. Stredné mesto formou dobrovoľnej dražby, 
č. 48 Prevod spoluvlastníckych podielov na pozemkoch, parcelách registra C KN č. 
5521, č. 5522, č. 5523 v k. ú. Severné Mesto k nebytovým priestorom vo veľkosti 
podielov k NP 1 - 247/10000, NP 2 - 250/10000, NP 3 - 167/10000 v dome na ul. 
Hlinkova 5, 7, 9 pre Občianske združenie Bytový dom Hlinkova 5, 7, 9, 
č. 49 Prevod pozemkov v k. ú. Južné Mesto formou zámeny z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi mestom Košice a Mikulášom Marinovom, Evou 
Mikuluvkovou, Gabrielou Holeniovou a Karolom Marinovom, 
č. 50 Prevod pozemkov v k. ú. Myslava formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Ing. Lukášom Duruttya, 
č. 51 Zámena pozemkov vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Barca za pozemok vo 
vlastníctve Alojzie Dubovskej v k. ú. Barca z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 52 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/85 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
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osobitného zreteľa, 
č. 53 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/90 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa, 
č. 54 Prevod pozemkov v k. ú. Košická Belá pre Ing. Františka Koľveka z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, 
č. 55 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava pre Jozefa Bernára a 
manželku Mgr. Máriu Bernárovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 56 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Sokoľ pre Matúša Rovdera z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, 
č. 57 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto pre MUDr. Ivicu 
Mitrikovú Kmečovú, MBA z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 58 Určenie spôsobu prevodu pozemku, parcely registra E KN č. 336/101 v k. ú. 
Šaca z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 59 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Furča pre 
prof. Ing. Jozefa Mihóka, PhD. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 60 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné 
Mesto pre MUDr. Jozefa Bodnára z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 61 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné 
Mesto pre Jána Bréma z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 
č. 62 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné 
Mesto pre Mgr. Lajoš Šťastnú Slavomíru a PhDr. Šťastnú Ľubicu z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa, 
č. 63 Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1088/5 v k. ú. Nižná Úvrať z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 64 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa, 
č. 65 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG 
DEVELOPMENT, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 66 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG 
DEVELOPMENT 2, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
č. 67 Ponuka na odkúpenie spoluvlastníckeho podielu na pozemkoch, parcelách 
registra C KN č. 3755/820 a č. 3755/821 v 2/8 k celku v k. ú. Grunt od prof. PhDr. 
Pavla Kollára a JUDr. Františka Kollára do vlastníctva mesta Košice, 
č. 68 Priamy predaj pozemku v k. ú. Nižný Klátov pre Emila Sobinkoviča, 
č. 69 Predaj pozemku pod stavbou, časť parcely registra C KN č. 935/1 v k. ú. Košická 
Belá pre Ing. Jána Hvižďáka a Ing. Zuzanu Hvižďákovú 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nakoľko sa do rozpravy nikto neprihlásil, rozpravu 

uzavrela a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča 
Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu materiály pod bodmi 23 až 69. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 9 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 Dodala, že všetky body boli v zmysle pozvánky a jej prílohy prerokované. 

- - - 
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Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala kolegov starostov, aby si navzájom neposielali 

v zmysle zákona č. 211 otázky. Je skôr za vzájomnú diskusiu, ako za takúto formu 
komunikácie, ktorú považuje za neštandardnú.  
Informovala členov RS, že plánuje na najbližších stretnutiach rokovať o verejnom 
osvetlení za účasti zástupcov DPMK a magistrátu, pretože na dennej báze starostovia 
riešia veci ohľadne osvetlenia. 
Požiadala p. Vrchotu, ako predsedu Komisie pre deľbu pôsobností medzi mesto a 
mestské časti, aby podal informácie, čo je nové v tejto komisii.   
 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Predmetom komisie bol prenos kompetencií 
a rozoberali hlavne daň za psa. Od ministerstva financií dostali informáciu, že takéto 
prerozdelenie správy dane je možné, tzn., aby správcom dane za psa mohli byť mestské 
časti a v prípade ostatných miestnych daní to môže byť mesto. Čaká sa na informáciu 
ešte od magistrátu, tzn., náklady, ktoré sú príbuzné ku dani za psa.  
Prijali uznesenie, ktoré sa týka úpravy postavenia mestských častí v štatúte. Toto je len 
formálne ukotvenie a komisia vychádzala z právnej úpravy, ktorá je v Štatúte mesta 
Bratislava.  
Riešili tiež zrušenie VZN ohľadne otváracích časov predaja v obchodoch a tiež sa 
zaoberali aktuálnym vývojom legislatívy v Národnej rade, ktorá sa týka zmeny zákona 
o meste Košice. A to konkrétne rozhodovať o zrušení, spojení a ďalších veciach 
súvisiacich s počtom MČ, aby malo Mestské zastupiteľstvo v Košiciach. Na ďalšie 
rokovanie komisie boli pozvaní aj predkladatelia tohto zákona z Košíc. 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo sa týka výzvy ku utečencom uviedla, že do 14. marca 
MIRRI by malo výzvu zverejniť a tiež všetky potrebné procesné náležitosti.  
Informovala o skutočnosti, ktorá sa týka MČ Juh ohľadne fin. prostriedkov vo výške 
240 tis. Eur na prekrytie športového areálu. Schválené to bolo uznesením MZ 
v decembri 2021 na rok 2022. 
Ukončila bod. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 6. rokovanie 
Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
 predsedníčka Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 24.04.2023 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

PhDr. Dominik Babušík ................................................................ podpísal dňa: 25.04.2023 
 
 
Ing. Daniel Petrík .......................................................................... podpísal dňa: 25.04.2023 
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